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Protokół Nr XXX/23 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 31 stycznia 2023 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Radni nieobecni: Łukasz 

Sergiel. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy Bobrowice 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Marta Głowacka-Piosik – Kierownik GOPS 

5. Wojciech Brodziński – Dyrektor GOKiS 

6. Elżbieta Saganowska– Główna Księgowa GOKiS 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego w Gminie 

Bobrowice w ramach rządowego programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia gminnego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2019-2023. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy oraz w sprawie określenia 

warunków odpłatności za przyznaną pomoc dla osób w ramach Wieloletniego 

Rządowego Programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Lubuskiego zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru 

chronionego krajobrazu „Dolina Bobru”. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na Wójta Gminy Bobrowice. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

14. Wolne wnioski i informacje. 
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15. Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Gminy. 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXX sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, witając 

radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 

obrad, do którego nie zgłoszono uwag. Następnie poddał porządek pod głosowanie, w wyniku 

którego 14 głosami „za” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXIX/22 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

Wyniki głosowania: 13 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego  

w Gminie Bobrowice w ramach rządowego programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2023.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał ile wynosi kwota wsparcia. 

Sekretarz wyjaśniła, że nie zna odpowiedzi, ponieważ jest to program rządowy, a uchwała 

została przygotowana przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, następnie zapytała czy 

poprosić na sesję kierownika GOPS. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że indywidualnie zasięgnie informacji w GOPS. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia gminnego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2019-2023.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy oraz w sprawie określenia 

warunków odpłatności za przyznaną pomoc dla osób w ramach Wieloletniego Rządowego 

Programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał ile osób obecnie korzysta z pomocy i ile osób utraci prawo do 

pomocy po podniesieniu kryterium dochodowego. 

 

Kierownik Marta Głowacka-Piosik wyjaśniła, że obecnie z pomocy korzysta ok. 80 osób,  

w tym 30 dzieci, natomiast podniesienie kryterium z 150% na 200 % ma na celu zwiększenie 

dostępności do korzystania z pomocy. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Lubuskiego zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru 

chronionego krajobrazu „Dolina Bobru”. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że na poprzedniej sesji zapytał czy Wójt kontaktował się 

z Urzędem Marszałkowskim w kwestii uchwały.  

Wójt wyjaśnił, że radny pytał czy wystosowano zapytania w sprawie miejscowego planu  

i otrzymał informację, że nie były kierowane zapytania. Natomiast na wniosek mieszkańców 

Chromowa po sesji zostały podjęte działania. 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że na poprzedniej sesji pytał o jakiekolwiek zmiany  

w kwestii obszaru krajobrazu chronionego, gdzie Wójt odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy. 

Następnie 11.01. otrzymał odpowiedź z urzędu, że wniosek został złożony, gdzie tego samego 

dnia zwrócił się z prośbą o przesłanie wniosku. W dniu 23.01. radni otrzymali pismo  

z Urzędu Marszałkowskiego z planowaną uchwałą, a następnie 25.01. tj. po 14 dniach radny 

otrzymał odpowiedź na wniosek o udostępnienie informacji publicznej. Podkreślił, że ustawa 

zobowiązuje do udzielenia odpowiedzi na wniosek o informację publiczną bez zbędnej 

zwłoki. Dodał, że rozmawiał z Departamentem Rolnictwa w Urzędzie Marszałkowskim, 

gdzie dowiedział się, że sprawa zmiany krajobrazu chronionego toczy się od listopada 2021 r. 

Poinformował, że Wójt w swoim wniosku prosi o naniesienie zmiany w celu zabudowy 

obszaru i zapytał czy w tym czasie wydał jakieś decyzje o warunkach zabudowy. 

Wójt wyjaśnił, że radny pytał o informację publiczną, na którą otrzymał odpowiedź  

w terminie. Dodał, że radny otrzymał również odpowiedź na wnioski złożone na sesji, gdzie 

pracownicy poświęcili godziny na ich przygotowanie i zapytał czy te informacje służą 

rozwojowi gminy. Dalej informował, że w uchwale Sejmiku inne gminy są wyłączone  

w całości, a w przypadku gminy Bobrowice są tylko obręby: Dychów, Tarnawa Kr. i Żarków. 

Stąd na wniosek mieszkańców wystąpiono o miejscowość Chromów, a następnie zostanie 

złożony wniosek na miejscowość Bobrowice. 

Radny Łukasz Dudzic ponownie zapytał czy na wnioskowanych obszarach zostały wydane 

decyzje o warunkach zabudowy. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał jaki będzie skutek wydanych decyzji, jeśli radni podejmą 

uchwałę. 

Wójt wyjaśnił, że uchwała umożliwia na przyszłość zabudowę terenów, które w tym 

momencie są wyłączone.  
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Przewodniczący zarządził przerwę w związku z przygotowaniem informacji o wydanych 

decyzjach o warunkach zabudowy. 

 

Ogłoszono przerwę o godz. 9:30 

Wznowiono obrady o godz. 9:56 

 

Sekretarz poinformowała, że w dniu dzisiejszym nie ma pracownika merytorycznego, jednak 

udało jej się ustalić, że zabudowy na terenach zalewowych były w ubiegłym roku 

przedmiotem kontroli Najwyższej Izby Kontroli. Przeanalizowano czy zostały wydane 

decyzje o warunkach zabudowy i nie dostrzeżono nieprawidłowości. Informowała, że 

warunki wydane przed 2018 r. są ważne, natomiast po tym czasie należy dokonać uzgodnień 

z Wodami Polskimi. Z kolei na działki w Chromowie w „Dolinie Bobru” wydano 5 decyzji  

o warunkach zabudowy w latach 2002-2013. Dodała, że warunki zabudowy nie są 

wystarczające, żeby się wybudować, ponieważ konieczne jest do tego pozwolenie na budowę. 

 

Radny Łukasz Dudzic odczytał odpowiedź na jego wniosek, a następnie zapytał dlaczego już 

się tam buduje, skoro wniosek został złożony, żeby można było w przyszłości się tam 

budować. 

Wójt odnośnie zabudowy wyjaśnił, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego  

z 2009 r. odwołuje się do zapisu w rozdziale 7 w §19 pkt 1, że obszar objęty planem położony 

jest w strefie krajobrazu chronionego nr 25 „Dolina Bobru”, natomiast ust. 2 mówi, że 

nakazuje się aby wszystkie działania inwestycyjne uwzględniały wymaganą przepisami 

ochronę. Dalej wyjaśniał, że najnowsza uchwała Sejmiku Województwa Lubuskiego z 10 

października 2016 r. w sprawie wyznaczenia obszaru krajobrazu chronionego „Dolina Bobru” 

reguluje w §3 pkt 2 zakaz realizacji przedsięwzięć o znaczącym oddziaływaniu na 

środowisko. Decyzja środowiskowa będzie wymagana w momencie kiedy zabudowa będzie 

wynosiła powyżej 2 ha, natomiast do 2 ha nie jest wymagana.  

Radny Łukasz Dudzic podając za przykład miejscowość Bronków zapytał dlaczego  

w uchwale zostaje wprowadzany niekorzystny dla krajobrazu zapis dotyczący 100 m 

zabudowy od jezior. 

Wójt odczytał zapis §3 pkt 2 uchwały Sejmiku,  który mówi że zabudowa w pasie szerokości 

100 m od linii rzeki nie obowiązuje w granicach administracyjnych, a następnie zapis w pkt 1: 

Gmina Bobrowice obręb Dychów, Tarnawa Kr., Żarków. Stąd prośby do urzędu 

Marszałkowskiego, żeby wszyscy mieszkańcy gminy byli równo traktowani. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 2 „przeciw”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na Wójta Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „przeciw”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 
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Radny Marcin Jagodziński zapytał o kwotę dotyczącą oczyszczalni ścieków w Wełmicach  

oraz co się stanie jeśli radni nie podejmą uchwały. 

Wójt poinformował, że jest to efekt negocjacji z wykonawcą, który zgłaszał konieczność 

podniesienia wynagrodzenia o ponad 1 mln zł z uwagi na wzrost kosztów materiałów. Kwota 

po negocjacjach wynosi z 4.050.000 zł na 3.607.000 zł. Umowę z wykonawcą zawarto  

z końcem roku 2021. Druga oferta opiewała na kwotę 3.800.000 zł, zatem obecna cena i tak 

jest poniżej ceny drugiego oferenta. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał, czy z tej inwestycji zostanie odzyskany podatek VAT. 

Skarbnik wyjaśniła, że można odliczyć VAT jednak nie zna jeszcze w tym momencie 

wskaźników. 

Radny Marcin Jagodziński wyliczył, że zwrot z podatku wyniesie tyle co zwiększenie 

wynagrodzenia, zatem uznał, że jest to dobra decyzja. Następnie zapytał o termin wykonania 

inwestycji oraz czy występują jakieś problemy z dokumentacją. 

Wójt poinformował, że termin ustalono do 31.05.2023 r., natomiast dokumenty zostały 

złożone do Starostwa i wykonawca oczekuje na pozwolenie na budowę. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 12. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły dwie interpelacje. 

 

Ad 13. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi na interpelacje są umieszczone na stronie BIP.  

 

Ad 14. 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Lucjan Tracz poruszył temat zawiadomienia rady o kontroli skarg. 

Sekretarz wyjaśniła, że kontrola dotyczy rady gminy oraz wójta i odbędzie się zgodnie  

z planem kontroli Wojewody. Dodała, że są to kontrole cykliczne, natomiast po raz pierwszy 

będą kontrolowane petycje. Dokumentacja do kontroli została już wysłana elektronicznie.  

Poinformowała również, że raz do roku Wójt składa raporty o załatwieniu skarg, wniosków  

i petycji. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że chciałby znać wyniki przeprowadzonej kontroli.  

 

Radny Marcin Jagodziński podziękował za udzielenie informacji publicznej i przesłanie 

wyroku. Następnie przytoczył wypowiedź Wójta z sesji i zapytał dlaczego Wójt zataił przed 

radnymi wyrok sądu. 

Wójt oznajmił, że trudno jest mu się odnieść do zarzutu, ponieważ nie pamięta kiedy wyrok 

dotarł do urzędu. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał, co Wójt zamierza teraz zrobić z projektem na budowę 

oczyszczalni, jeżeli wiadomo że można budować na pierwotnie planowanej działce. 

Wójt wyjaśnił, że należy na nowo uruchomić całą procedurę i ma obawy co do pojawienia się 

kolejnych protestów. Dalej poinformował, że ma w planie zorganizować spotkanie z radnymi 

w sprawie zmiany lokalizacji inwestycji na działce w kierunku Chojnowa. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że z radnym Łukaszem Dudzicem przez trzy lata 

proponowali działki w kierunku Chojnowa. Zapytał kiedy rozpocznie się inwestycja budowy 

oczyszczalni ścieków, ponieważ mieszkańcy na to czekają. Uznał, że inwestycja odciąży 
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oczyszczalnię w Dychowie i zniknie problem z nieprzyjemnym zapachem. Następnie zapytał 

kiedy zostaną wymienione wodomierze i ile to będzie kosztowało. 

Wójt poinformował, że wymiana wodomierzy jest realizowana razem z inwestycją budowy 

kanalizacji w Bronkowie i nie posiada wiedzy jak wykonawca rozdzielił koszty. Termin 

wykonania inwestycji kończy się w maju br. Następnie przypomniał, że wielokrotnie prosił 

radnych o spotkanie w sprawie skanalizowania gminy, jednak z powodu braku odzewu sam 

podjął działania. Wyjaśnił, że dopiero w tym momencie, ponieważ oczyszczalnia  

w Dychowie wymagała pilnej modernizacji z powodu nałożonych na gminę kar. Następnie 

jak pojawiła się możliwość pozyskania środków z PROW podjęto decyzję o budowie 

kanalizacji w Wełmicach. 

Radny Andrzej Grudziński zapytał o wymianę wodomierzy. 

Wójt wyjaśnił, że wszystkie wodomierze zostaną wymienione w całej gminie wraz  

z systemem odczytu. 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że napisał do radnych maila z propozycją utworzenia 

komisji ds. skanalizowania gminy jednak nie było odzewu.  

Następnie zapytał czy dyskusje i działania Wójta zakładają rozbudowę oczyszczalni  

w Dychowie do centralnej jak stwierdził wykonawca na posiedzeniu komisji. 

Wójt wyjaśnił, że działka pod oczyszczalnię musi mieć min. 0,3 ha do 0,5 ha, natomiast 

odnośnie oczyszczalni w Dychowie nie jest mu znana opinia wykonawcy. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że nie może się doprosić o wysyłanie radnym projektów 

uchwał do opiniowania w komisji. 

Wójt oznajmił, że uchwały są wysyłane w obowiązkowym terminie 7 dni, gdzie jest jeszcze 

czas na wniesienie uwag. Dodał, że nie jest w stanie sprostać oczekiwaniom radnego, 

ponieważ często uchwały są opracowywane na krótko przed sesją. Jednak jeśli wpłynie taki 

wniosek ze strony komisji lub rady to postara się go zrealizować.  

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że wydawanie opinii o uchwałach jest obowiązkiem komisji. 

 

Radny Lucjan Tracz w nawiązaniu do wniosku o informację publiczną w sprawie 

częstotliwości płukania sieci kanalizacyjnej i wodociągowej poinformował, że otrzymał 

odpowiedź w trzech zdaniach, jednak mieszkańcy Bronkowa nie potwierdzają, że takie  

płukanie co tydzień się odbywa. Dalej odczytał zakres czynności konserwatora, który m. in. 

dokonuje odczytu liczników, natomiast to mieszkańcy sami wysyłają smsy do urzędu podając 

stan licznika. Kolejnym zdaniem konserwatora jest dbanie o utrzymanie czystości na 

przystankach, a w Bronkowie te prace regularnie wykonuje sołtys. Następnie zwrócił się  

z wnioskiem o udostępnienie dziennika prac konserwatora. 

Radny Łukasz Kowalewski opuścił salę posiedzeń. 

 

Wójt oznajmił, że dostarczy dziennik i dodał, że też nie widzi jak śmieciarka zabiera śmieci, 

ale się to odbywa. 

Radny Lucjan Tracz wyjaśnił, że to mieszkańcy zgłaszają, że śmierdzi woda oraz ze 

studzienek kanalizacyjnych. Oznajmił również, że dodatek funkcyjny dla dyrektorów szkół 

jest wypłacany niezgodnie z uchwałą, ponieważ dodatek wypłacany jest równo, a szkoły 

różnią się ilością oddziałów. 

Wójt oznajmił, że zakłada, że były widełki i kwoty były przyznawane uznaniowo przez 

poprzedniego Wójta. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że od jakiegoś czasu Wójt próbuje scedować swoje 

zadania na radę gminy. Radni nie mają wiedzy jakie działki są wolne, żeby wybudować 

oczyszczalnię ścieków w Bobrowicach, a wiedza Wójta o działkach w kierunku Chojnowa 

została zatajona. Odnośnie systemu zdalnego odczytu uznał, że Wójt musi mieć wiedzę ile co 
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kosztuje, ponieważ to wynika ze specyfikacji warunków zamówienia, które Wójt podpisywał. 

Dodał, że obawia się czy wykonawca budowy oczyszczalni ścieków w Wełmicach wykona 

zadanie w terminie  i trzeba będzie zwiększyć koszty. Następnie zapytał jak radni mają 

głosować skoro nie ma wspólnych posiedzeń komisji, a Wójt stawia radnych przed faktem 

dokonanym. 

Radny Andrzej Grudziński opuścił salę posiedzeń. 

 

Wójt oznajmił, że radny powinien być konsekwentny, ponieważ chciał żeby urząd zajmował 

się wszystkimi sprawami.  

Radny Marcin Jagodziński poinformował, że nie mówił, żeby urzędnicy się zajmowali tylko 

podawali informacje radnym. Radni od trzech lat mówią, żeby wybudować centralną 

oczyszczalnię na działkach w kierunku Chojnowa. 

Wójt wyjaśnił, że nie mówił o działkach z tego względu, że przez dwa lata czekał aż zbierze 

się komisja z radnych i wskaże dalsze prace, a kiedy sam podjął działania, to radni się teraz 

pobudzili. 

Radny Łukasz Dudzic poruszył temat projektu żłobka i zapytał kto z radnych wie, że jest 

nowy projekt, a poprzedni jest nieważny. Poinformował, że w dniu 20.10.2023 r. zapytał 

Wójta czy można zgłaszać uwagi do projektu i do dnia dzisiejszego nie otrzymał żadnej 

odpowiedzi. Następnie poruszył temat utrzymania dróg i oznajmił, że tłuczeń niczego nie 

poprawia. Drogi w Bronkowie po śniegu są w fatalnym stanie i zapytał jak Wójt chce 

remontować drogi, skoro co roku sukcesywnie zmniejsza w budżecie środki na remonty dróg. 

Wójt wyjaśnił, że w poprzednich latach były większe kwoty w budżecie, ponieważ miały 

miejsce przebudowy dróg, natomiast środki na bieżące utrzymanie są podobne jak w latach 

poprzednich.  

Radny Łukasz Dudzic zapytał kiedy konkretnie będzie remont dróg w Bronkowie, głównie 

drogi nr 244 w kierunku oczyszczalni. 

Wójt poinformował, że gdy tylko pogoda pozwoli zostaną przeprowadzone prace naprawcze. 

 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że na spotkaniu sołeckim poruszono kwestię przejęcia od 

Starostwa dwóch odcinków dróg w Bronkowie i zapytał na jakim sprawa jest etapie.  

Wójt poinformował, że wystąpiono z wnioskiem o przejęcie, jednak jak pamięta odpowiedź 

była taka, żeby przejąć całe drogi, co nie jest korzystne dla gminy. 

Radny Lucjan Tracz dalej informował, że złożył wniosek o udzielenie informacji publicznej 

do Dyrektora GOKiS w przedmiocie wynagrodzenia Dyrektora, wniosku o przesunięcie 

środków w budżecie w kwocie 150.000 zł na opał, dokumentacji potwierdzających zlecenia, 

podróży służbowych, ekwiwalentów oraz przychodów własnych. Następnie odczytywał 

otrzymane faktury i zlecenia. Oznajmił, że z faktur wynika, że opał kosztował 83.000 zł, a nie 

150.000 zł. Poinformował również, że do niektórych zleceń brak jest rachunków.  

Księgowa GOKiS Elżbieta Saganowska wyjaśniła, że nie wszystkie zlecenia muszą się 

zamknąć jeden do jeden, ważne są kwoty. 

Radny Lucjan Tracz dalej informował, że na stronie GOKiS brak jest informacji kiedy 

otwarta jest kręgielnia i zapytał radną Janinę Łukaszewicz o godziny otwarcia kręgielni  

w Dychowie. Następnie poruszył temat wynagrodzenia pracownika kręgielni. 

Radna Janina Łukaszewicz wyjaśniła, że kręgielnia jest czynna w razie potrzeby po 

umówieniu się telefonicznym z pracownikiem.  

Dyrektor Wojciech Brodziński wyjaśnił, że pracownik kręgielni ma w swoich obowiązkach 

nie tylko obsługę kręgielni, ale również wynajem i sprzątanie świetlicy oraz terenu przed 

świetlicą. 

Radny Kamil Koronka oraz radny Jarosław Miś opuścili salę posiedzeń. 
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Radny Marcin Jagodziński poruszył temat modernizacji oświetlenia i przypomniał, że Wójt 

informował, że zwrócił się o interpretację w tej sprawie. Dodał, że mieszkańcy pytają kiedy 

będą świeciły lampy w Bobrowicach przy głównej ulicy i zwrócił się z prośbą  

o zorganizowanie wspólnie z sołtysem i radnymi zebrania z mieszkańcami w sprawie budowy 

nowego oświetlenia. Zapytał również czy jest już projekt budowy oświetlenia w miejscowości 

Bobrowice i kiedy będzie jego realizacja. Dodał, że chciałby poznać założenia tego projektu. 

Wójt poinformował, że jeśli chodzi o oświetlenie działa dwutorowo. Pierwsze  działania 

zmierzają do ustalenia form prawnych przez Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego, 

które wypracowało stanowisko w tej sprawie i oczekuje na opinię ministerstwa. Podjęto 

również kroki w celu egzekwowania zapisów umowy na konserwację oświetlenia. Odnośnie 

projektu oświetlenia poinformował, że został on wykonany zgodnie z przepisami  

i obecnie jest u konserwatora zabytków celem uzgodnienia.  

Radny Marcin Jagodziński zapytał, czy ktoś z radnych lub mieszkańców widział ten projekt,  

a następnie złożył wniosek o przesłanie projektu wszystkim radnym.  

Wójt poinformował, że najpierw projekt musi być uzgodniony z konserwatorem zabytków. 

 

Radna Iwona Szajek zapytała, czy Wójt zawarłby umowę zlecenie na stałą kwotę miesięcznie 

dla kogoś kto obsługuje kręgielnię raz w miesiącu, a innym razem kilka razy w miesiącu.  

Wójt oznajmił, że nie zna zapisów umowy i jest to pytanie do Dyrektora GOKiS. 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że podczas kontroli miał zastrzeżenia do formy 

wykonywania umów i zapytał czy Wójt coś zrobił od tego czasu, kiedy Komisja Rewizyjna 

zgłaszała uwagi, że umowy zlecenia w GOKiS są nieprawidłowe.  

 

Radny Jacek Gąszczak oznajmił, że większość pytań czy dyskusja na sesji niczego nie 

dotyczy. Kiedy on ma pytania to przychodzi do urzędu. Oznajmił, że połowa dyskusji na sesji 

jest o niczym, a pytania radnych są bezsensowne. 

Radni Łukasz Dudzic i Marcin Jagodziński wyjaśnili, że zadają pytania na sesji, ponieważ 

mają trudności z uzyskaniem odpowiedzi z urzędu. 

Radny Tracz odczytywał kwoty wynikające z umów zleceń GOKiS i zwrócił się do Dyrektora 

o delegacje, ponieważ otrzymał tylko wykaz. 

 

W związku z opuszczeniem sali posiedzeń przez Wójta i Dyrektora GOKiS radni: Anna 

Hałupka, Iwona Szajek, Jakub Leśko, Marcin Jagodziński, Łukasz Dudzic opuścili salę 

posiedzeń. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady postanowił o zamknięciu sesji. 

 

Ad 15. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 11:40.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                        Łukasz Kamerduła 


